
PROTOK6t Nr Xil1/2019 

Obrad XIII Sesji Rady Gminy Kotun 

odbytej w dniu 23 wrzesnia 2019 r. 


Sesja odbyta si~ w sali konferencyjnej Urz~du Gminy w Kotuniu. 
Obrady rozpocz~ty si~ 0 godz. 1400 a zakonczyty si~ 0 godz. 1530 . 

Ustawowa liczba radnych - 15 
W sesji uczestniczyto - 14 radnych tj. 93% ustawowego sktadu rady /lista obecnosci w zatqczeniu do 
protokotu/. t 

t
Porzgdek posiedzenia: l

1. 	 Otwarcie Obrad XIII Sesji Rady Gminy. I
2. 	 Wnioski do porzqdku obrad. 
t 

3. 	 Sprawozdanie W6jta z dziatalnosci mi~dzy sesjami. 

i 
[ 

4. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 
2019-2026. 

5. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmian w budiecie gminy na 2019 rok. 
6. 	 Podj~cie uchwaty uchylajqcej uchwat~ w sprawie zaciqgni~cia poiyczki dtugoterminowej na I
finansowanie planowanego deficytu budietu. 
7. 	 Podj~cie uchwaty zmieniajqcej uchwat~ w sprawie uchwalenia "Regulaminu targowiska gmin I 

nego M6j Rynek w Kotuniu". 
8. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie wprowadzenia i wysokosci dziennych stawek optaty targowej, po I


boru tej optaty w drodze inkasa oraz okreslenia inkasenta i wysokosci wynagrodzenia za inkaso. 
9. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie przyj~cia do realizacji zadania powiatu z zakresu zimowego utrzy

mania dr6g powiatowych na terenie Gminy Kotun. 
10. Podj~cie uchwaty w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowosci Bojmie. 
11. Podj~cie uchwaty w sprawie wyboru tawnik6w do sqd6w powszechnych na kadencj~ 2020

2023. 
12. Podj~cie uchwaty w sprawie nabycia prawa wtasnosci nieruchomosci na rzecz Gminy Kotun. 
13. Interpelacje i zapytania radnych. 
14. Odpowiedzi na interpelacje zgtoszone na poprzednich sesjach. 
15. Dyskusja, sprawy r6ine. 
16. Przyj~cie protokotu z poprzedniej sesji. 
17. Zamkni~cie Obrad XIII Sesji Rady Gminy. 

Ad pkt. 1 

Przewodniczqca Rady Anita Drabarek otworzyta Obrady XIII Sesji Rady Gminy Kotun. Stwierdzita 

quorum. Przywitata przybytych na sesj~: W6jta Grzegorza G6rala, Skarbnika Gminy Agnieszk~ 


Chodowskq, Sekretarza Gminy Joann~ J~drzejewskq, Kierownika Zaktadu Gospodarki Komunalnej 

Daniela Niedziatka, radnych i sottys6w. 


Ad pkt. 2. 

W6jt Grzegorz G6ral poprosit Przewodniczqcq Rady, aby wtqczyc do porzqdku obrad dzisiejszej sesji 

projekt uchwaty w sprawie nabycia prawa wtasnosci nieruchomosci na rzecz Gminy Kotun. 


Innych wniosk6w ani uwag nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie imienne wtqczenie do porzqdku obrad projektu 


\ 




uchwaty w sprawie nabycia prawa wtasnosci nieruchomosci na rzecz Gminy Kotun. 

Wniosek zostat przyj~ty jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 

Nast~pnie poinformowata, ze b~dzie on rozpatrywany w punkcie 12, a dotychczasowe punkty: 12, 

13, 14, 15, 16 b~dq rozpatrywane jako punkty: 13, 14, 15, 16, 17. 


Ad pkt. 3 

W6jt Gminy Grzegorz G6ral poinformowat, ze od ostatniej zwyczajnej sesji, czyli od 22 czerwca 2019 

r wydat 384 decyzje administracyjne, 60 postanowien i 27 zarzqdzen. 

Natomiast w inwestycjach: 


1. 	 Rozbudowa sieci wodociqgowej i kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Kotun. 
Rozstrzygn~lismy przetarg na budow~ kanalizacji sanitarnq pod nowoprojektowanq ulica 
Widok w Gr~zowie, jak r6wniez podpisatem umow~ na prajektowanie wodociqgu 
w miejscowosci Sionna. 

2. 	 Wykonanie dragi powiatowej Nr 3674W od dragi krajowej do miejscowosci Jagodne. 
Prace zostaty juz ukonczone, trwajq prace odbiorowe. Po odbiorze, jak otrzymamy niezb~dne 
dokumenty, zaptacimy Starastwu nasz udziat w tej inwestycji. 

3. 	 Wykonanie chodnika w ciqgu dragi powiatowej 3659 w miejscowosci Bojmie mamy 
podpisanq umow~ na wykonanie projektu. Negocjujemy z powiatem zakres tej 
dokumentacji, poniewaz przez catv czas wsp61nie pracujemy nad kwestiq odprowadzenia 
wody z drogi. Powiat sugeruje przedtuzenie rowu i wykonanie tam kanalizacji deszczowej, 
szukamy kompramisu. 

4. 	 Przebudowa drogi w miejscowosci Zeliszew Duzy. Posiadamy juz pozwolenia wodnoprawne, 
opracowujemy wniosek 0 wydanie decyzji z RIT. 

5. 	 Przebudowa dragi w miejscowosci t~ki zostata zrealizowana, podobnie jak przebudowa dragi 
w miejscowosci Polaki. 

6. 	 Przygotowanie do budowy ulicy Widok w Gr~zowie. Mamy pozwolenia wodnoprawne, 
przygotowujemy wniosek 0 wydanie pozwolenia z RIT. 

7. 	 Zakonczylismy realizacj~ ulicy tqkowej w Kotuniu. 
8. 	 Mamy takie pozwolenie wodnoprawne na modernizacj~ ulicy Sosnowej w Kotuniu, 


przygotowujemy wniosek 0 wydanie pozwolenia z RIT. 

9. 	 Trwajq prace na ulicy Ogradowej w Kotuniu, tam zakonczenie prac okreslono na dzien 


31 pazdziernika tego raku. 

10. Projektujemy wykonanie modernizacji ulicy Stonecznej w Broszkowie. Tam wykonawca 

przedstawit nam dwa warianty realizacji tego projektu, wybralismy jeden z nich. 
11. To samo dotyczy ulicy Wsp61nej w Kotuniu. Dostalismy koncepcj~, zaakceptowalismy 


rozwiqzania przedstawione przez prajektanta. 

12. Wykonanie drogi w Oleksinie. R6wniez posiadamy juz pozwolenie wodnoprawne 


i opracowujemy wniosek 0 wydanie zezwolenia z RIT. 

13. Termomodernizacja budynk6w komunalnych 	 zostat ogtoszony juz czwarty przetarg na 

wykonanie. 
14. Zakonczono budow~ targowiska gminnego w Kotuniu, otwieralismy je w lipcu. Na przetomie 

wrzesnia i pazdziernika wykonamy monitoring wizyjny, poniewaz Sq problemy, gt6wnie 
z toaletq publicznq. Jest ona cz~sto poddawana aktom wandalizmu i cz~sciej jest nieczynna 
nii czynna. 

15. Jestesmy podczas test6w odbiorawych w projekcie "e-Urzqd" 
16. zakupilismy koparko-tadowark~ na potrzeby Zaktadu Gospodarki Komunalnej w Kotuniu. 
17. W tym raku rezygnujemy z modernizacji oswietlenia ulicznego, koncentrujqc si~ tylko na tych 

miejscowosciach, gdzie na ten cel byt przekazany fundusz sotecki. Mamy juz oferty, jednak 
one przekraczajq posiadane przez nas srodki finansowe przeznaczone na ten cel. B~dziemy te 



inwestycje wykonywac sukcesywnie, jak bEidq siEi nam uwalniaty wolne srodki budzetowe. 
18. Budowa trybun i zaplecza kontenerowego przy boisku gminnym w Zeliszewie Podkoscielnym. 

Wykonalismy trybuny, jako obiekt tymczasowy. W tej chwili jestesmy w trakcie rozstrzygania 
przetargu na wykonanie oswietlenia tego obiektu. 

19. Inwestycje z funduszu soteckiego: utwardzenie kostkq brukowq ulicy Parkowej w Broszkowie 
- faza uzgodnien, zakup dziatki w Jozefinie - jest projekt uchwaty wprowadzony do porzqdku 
dzisiejszej sesji, zakupilismy dziatkEi w Nowej Oqbrowce z przeznaczeniem na cele spoteczne 
(swietlica i OSP), w trakcie realizacji jest budowa swietlicy w miejscowosci Mingosy, trwa 
modernizacja swietlicy w Trzemuszce, budowa monitoringu w centrum Kotunia - jestesmy 
na etapie wykonywania dokumentacji projektowej - upadta koncepcja zamontowania jej na 
stupach energetycznych, bo PGE nie wyraza na to zgody, wykonamy wtasnq instalacjEi. 
Oostalismy informacjEi, ze w przeciqgu dwoch lat sukcesywnie z Kotunia bEidq znikaty stupy 

energetyczne, wiEic budowa na nich monitoringu bytaby tymczasowa, modernizacja 
oswietlenia ulicznego w miejscowosci Bojmie cZEisciowo ukorkzona a w cZEisci wykonywana 
po stronie poludniowej zlecilismy wykonanie dokumentacji technicznej z terminem jej 
wykonania 30 listopada, zakupilismy dziatkEi w Rososzy sqsiadujqcq ze swietlicq. 

20. Jestesmy po przetargu na zakup samochodu poiarniczego dla OSP Kotun. 

21. 7 Iipca odbyt siEi Festyn Rodzinny, 20 lipca obchodzilismy 75 rocznicEi akcji "Burza", w tym 
roku potqczylismy jq z biegami przetajowymi, w ktorych udziat wziEito ponad 100 
zawodnikow, 11 sierpnia Soltys miejscowosci Kotun wraz z radnymi zorganizowali turniej 

siatkarski, 17 sierpnia odbyt siEi drugi Festiwal Pieroga w Pierogu, gosciliSmy gruPEi seniorow 
z Niemiec, z naszej partnerskiej Gminy Oberkramer, 25 sierpnia odbyty siEi doiynki 

powiatowe w Krzesku - naszej delegacji nie by to, 1 wrzesnia obchodzilismy 80 rocznicEi 
wybuchu II wojny swiatowej, ta uroczystosc byta zorganizowana wspolnie z OPT 

"Reymontowka" w Chlewiskach, 8 wrzesnia odbyty siEi doiynki gminne w Zeliszewie 
Podkoscielnym, 17 wrzesnia rowniez z OPT "Reymontowka" w Chlewiskach obchodzilismy 
80 rocznicEi napasci wojsk Zawiqzku Radzieckiego na PolskEi. 

22. Wojt uczestniczyt w Kongresie Gmin Wiejskich i poinformowat ie rozmawiano a tym, Jakie 

zmiany dla samorzqdow bEidq miaty planowane zmiany ustawodawcze na poziomie 

krajowym. Rozmawialismy a tym jak ma siEi rozwijac gospodarka wodno-sciekowa na 
terenach wiejskich co dziwnego, ale specjalisci z panstwowych instytucji raczej odradzali nam 

budowanie tych mediow, bo nie bEidzie srodkow finansowych, aby dotoiyc gminom na te 
inwestycje. Wyglqda to trochEi tak, aby naszym wtadzom nie zalezato na budowie tych 
mediow, pomimo utworzenia tak zwanych aglomeracji. Gtowny Inspektor Ochrony 
Srodowiska poinformowat, ze zostaty rozszerzone kompetencje stuib ochrony srodowiska 

i nie muszq jui w trybie administracyjnym kontrolowac sktadowisk czy tez ruchu odpadow 
w naszym kraju. Ouzo tez mowito siEi a sytuacji finansowej gmin w kontekscie 
wprowadzonych podwyiek dla nauczycieli czy zwolnien podatkowych. Z wyliczen 

sporzqdzonych przez niezaleznq firmEi wynikto, ze nasze nadwyzka operacyjna (srodki, 
ktorymi gminy operujq na inwestycje) na przyszty rok zmniejszy siEi a jakies 2 miliony ztotych, 

czyli bEidziemy mieli okoto 2 miliony ztotych mniej na nasze inwestycje. Jest to informacja 
bardzo niepokojqca, bo potrzeby inwestycyjne Sq bardzo duze: modernizacja starych drog, 
naprawa drog juz istniejqcych, budowa kanalizacji sanitarnej czy tez modernizacja obiektow 

komunalnych, poprzez modernizacjEi i rozbudowEi oswietlenia ulicznego. Wyrazit obawEi, ze 
przy takim drastycznym spadku dochodow, gminy mogq siEi stac tylko kasq dla nowych 
programow socjalnych rzqdu. Nie bEidziemy miec zadnych kompetencji na rozwoj naszego 
kraju. 

23. Pogratulowat Pani Sottys z miejscowosci Rososz, ktora w czerwcu urodzita dwie cudowne 

coreczki i tym samym powiEikszyta naSZq rodzinEi samorzqdowq. 



Uwag ani pytan do sprawozdania W6jta nie zgtoszono. 


Ad pkt 4. 

W6jt Grzegorz G6ral wyjasnit, ze bardzo szczeg6towo omawiat projekt uchwaty na spotkaniu 

wsp61nym komisji. Zatem jak Sq jeszcze jakies pytania, to odpowie na nie. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Wobec powyzszego Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty 

Nr X111.76.2019 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 2019-2026. 


Uchwata zostata podjEita jednogtosnie /za-14/ w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 5 

W6jt stwierdzit, ze analogicznie jak w przypadku poprzedniej uchwaty, ten projekt tez byt om6wiony 


na spotkaniu z radnymi. Szereg zmian przewaznie czyszczqcych, tam gdzie brakuje srodk6w, to 

doktadamy. Jesli Sq pytania, to odpowie na nie. Poprosit 0 podjEicie uchwaty. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr X1I1.77.2019 w sprawie zmian 

w budzecie gminy na 2019 rok. 


Uchwata zostata podjEita jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 6 

W6jt Grzegorz G6ral wyjasnit, ze w czerwcu tego roku Rada podjEita uchwatEi 0 zaciqgniEiciu pozyczki 

z WFOSiGW, ale po analizie i uzyskaniu wiedzy 0 bardzo dtugim okresie rozpatrywania wniosku 


o udzielenie pozyczki, postanowitem zaproponowac radnym przetozenie cZEisci inwestycji 
modernizacji oswietlenia ulicznego na rok nastEipny i propozycja ta zostata zaakceptowana. 

W sytuacji obecnej nie ma potrzeby, aby zaciqgac zaplanowanq pozyczkEi. RIO nam zasugerowato, 
aby uchylic wczesniej podjEitq uchwatEi. Poprosit 0 podjEicie projektu uchwaty. 

Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr X1I1.78.2019 uchylajqcq uchwatEi 

w sprawie zaciqgniEicia pozyczki dtugoterminowej na finansowanie planowanego deficytu budzetu. 

Uchwata zostata podjEita jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 7 

W6jt wyjasnit, ze po podjEiciu na poprzedniej sesji uchwaty i przedstawieniu jej w UrzEidzie 

Marszatkowskim zasugerowano nam, 0 jej uzupetnienie, co przedstawia zaproponowany projekt 

uchwaty. Poprosit 0 podjEicie uchwaty. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr X111.79.2019 zmieniajqcq uchwatEi 

w sprawie uchwalenia IIRegulaminu targowiska gminnego M6j Rynek w Kotuniu". 

Uchwata zostata podjEita jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 




Ad pkt. 8 

Wojt wyjasnit, ze poprzednia uchwata podejmowana w tej sprawie zostata uchylona przez RIO. 
Sporzqdzilismy nowy projekt uchwaty w sprawie i poprosit 0 jej podj~cie. 

Wi~cej uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr X1I1.80.2019 w sprawie 

wprowadzenia i wysokosci dziennych stawek optaty targowej, poboru tej optaty w drodze inkasa 
oraz okreslenia inkasenta i wysokosci wynagrodzenia za inkaso. 
Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 

Ad pkt. 9 
WOjt Grzegorz Goral wyjasnit, ze wzorem lat poprzednich przejmujemy od powiatu zimowe 

utrzymanie drog powiatowych. Porozumienie obejmuje jednak tylko odsnieianie, nadallikwidacja 
sliskosci powiat zostawia wtasnym stuibom. 

Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr X1I1.81.2019 w sprawie przyj~cia 
do realizacji zadania powiatu z zakresu zimowego utrzymania drog powiatowych na terenie Gminy 
Kotun. 
Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 

Ad pkt 10. 
Wojt wniost autopoprawk~ a p6iniej si~ z niej wycofat. Powiadomit, ie nazwy ulic zostaty 
uzgodnione z mieszkancami miejscowosci Bojmie. Zostanie uporzqdkowany tad przestrzenny 
w miejscowosci. Po Broszkowie i Gr~zowie, gdzie byty obawy mieszkancow 0 zamieszanie 
z dokumentami, okazato si~, ie byta to decyzja stuszna. Poprosit 0 podj~cie uchwaty. 

Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr X1I1.82.2019 w sprawie nadania 
nazw ulic w miejscowosci Bojmie. 
Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 

Ad pkt 11. 
Przewodniczqca Rady wyjasnita, ie z koncem tego roku uptywa kadencja tawnikow do sqdow 
powszechnych. W maju powotalismy zespot opiniujqcy kandydatow na tawnikow. Poprosita 
Przewodniczqcego zespotu - Wiceprzewodniczqcego Rady Artura Skwierczynskiego 0 ztoienie 

informacji z pracy zespotu. 

Wiceprzewodniczqcy Rady Artur Skwierczynski odczytat opini~ zespotu ds. opiniowania 
kandydatow na tawnikow z dnia 26 sierpnia 2019 roku {opinia w teczce sesji}. 

Przewodniczqca Rady Anita Drabarek przypomniata, ze wybor tawnikow odbywa si~ w formie 
gtosowania tajnego. Dlatego tei istnieje potrzeba powotania Komisji Skrutacyjnej. Poprosita radnych 
o zgtaszanie si~ do pracy w komisji. 

- Wiceprzewodniczqcy Rady Artur Skwierczynski zgtosit kandydatur~ radnego Tomasza 

t 

1 



Swinarskiego. 
- Radny Tomasz Swinarski wyrazit zgod~ na kandydowanie. 

Radny Daniel Celinski zgtosit kandydatur~ radnego Michata Adamczyka. 
- Radny Michat Adamczyk wyrazit zgod~ na kandydowanie. 
- Radny Michal Adamczyk zgtosit kandydatur~ radnego Daniela Celinskiego. 
- Radny Daniel Celinski wyrazit zgod~ na kandydowanie. 

Nast~pnie Przewodniczqca Rady poprosita radnych 0 przegtosowanie sktadu komisji skrutacyjnej 
w osobach: 

1. Tomasz Swinarski 
2. Michat Adamczyk 
3. Daniel Celinski. 

Przedstawiony sktad Komisji Skrutacyjnej zostaf wybrany jednogtosnie (za-14) w imiennym 
gtosowaniu jawnym. 

Cztonkowie Komisji Skrutacyjnej wskazali, i.e ich przewodniczqcym b~dzie radny Michat Adamczyk. 

Przewodniczqca Rady przypomniata, i.e do Sqdu Okr~gowego w Siedlcach zgtoszono dw6ch 
kandydat6w, trzeba wybrac jednego. Natomiast do Sqdu Rejonowego w Siedlcach zgtoszono tylko 
jednego kandydata i zapotrzebowanie wptyn~to tylko na jednego tawnika. 

Nast~pnie zaproponowata spos6b gtosowania na kandydata na tawnika do Sqdu Okr~gowego. 
Przy nazwisku swojego kandydata nalezy postawic znak "x". Niepostawienie znaku "x" lub 

postawienie znaku "x" przy obu nazwiskach czyni gtos niewazny, 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie spos6b gtosowania w wyborach tawnika do Sqdu 


Okr~gowego w Siedlcach. 

Przedstawiony przez Przewodniczqcq Rady spos6b gtosowania zostat przyj~ty przez radnych 

jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Nast~pnie Przewodniczqca Rady przedstawita propozycj~ sposobu gtosowania w wyborach na 

tawnika do Sqdu Rejonowego w Siedlcach. Postawienie znaku "x" przy stowie "TAK" b~dzie gtosem 

popierajqcym kandydata, postawienie znaku "x" przy stowie "NIE" b~dzie gtosem przeciwko 


kandydatowi. Postawienie dw6ch znak6w "X" lub niepostawienie znaku "x" przy zadnej opcji b~dzie 


gtosem niewai.nym 


Przewodniczqca Rady Anita Drabarek poddata pod gtosowanie przedstawionq propozycj~ wyboru 

tawnika do Sqdu Rejonowego w Siedlcach. 

Propozycja Przewodniczqcej Rady zostata przyj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu 

jawnym. 


Nast~pnie Komisja Skrutacyjna przystqpita do przeprowadzenia gtosowania. Wyczytywano kolejno 

nazwiska radnych, kt6rzy po otrzymaniu kompletu kart do gtosowania dokonywali swojego wyboru. 


Po przeprowadzeniu gtosowania Komisja sporzqdzita protok6t z gtosowania i Przewodniczqcy Komisji 

Skrutacyjnej Radny Michat Adamczyk odczytat protok6t. 


Przewodniczqca Rady poinformowata, ze na dow6d przeprowadzanego gtosowania tajnego 




sporzqdzona zostata Uchwata Nr X1I1.83.2019 w sprawie wyboru tawnikow do sqdow powszechnych 

na kadencj~ 2020-2023 a nast~pnie jq odczytata. 

Ad pkt. 12 


Wojt Grzegorz Goral wyjasnit, ze kolejny projekt uchwaty dotyczy zakupu dziatki dla mieszkanc6w wsi 

Jozefin. Na ten zakup zostaty przeznaczone srodki w ramach funduszu soteckiego. 

Poprosit a podj~cie uchwaty. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr X111.85.2019 w sprawie nabycia 

prawa wtasnosci nieruchomosci na rzecz Gminy Kotun. 

Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowanil1 jawnym. 


Ad pkt. 13. 


Interpelacji ani zapytan radnych nie by to. 
 t 
! 

Ad pkt 14. I 
t 

Przewodniczqca Rady stwierdzita, ze na poprzedniej sesji nie zgtoszono zadnych interpelacji czy 1 
zapytan do Wojta. 

Ad pkt. 15 I- Mieszkanka Kotunia poinformowata, ze do Wojta wptyn~to pismo cz~sci mieszkancow ulicy 
~ Polnej w Kotuniu w sprawie uciqzliwego odoru wydobywajqcego si~ z kanalizacji sanitarnej 

na tej ulicy. PoprosHa radnych a zapoznanie si~ z tym pismem a Wojta a doktadniejsze l, 
przyjrzenie si~ tej sprawie. Nie jest to sprawa nowa, bo ten stan trwa juz prawie ad 
wybudowania kanalizacji. Pomimo wielu zgtoszen problem nie zostat rozwiqzany, ani 
teoretycznie w jakim zakresie on wyst~puje ani praktycznie, czyli nie zostat on zatatwiony. 

Ztozyta wniosek a podj~cie tego tematu i znalezienie sposobu, aby tq niedogodnose 
wyeliminowae. 

Przewodniczqca Rady wyjasnita, ze dzisiaj na spotkaniu radnych radne Matgorzata Jachowska 
zapoznata radnych z problemem, a ktorym teraz mieszkanka Kotunia wspomniata. 

- Radna Matgorzata Jachowska potwierdzita, ze sytuacja, ktorq nakreslita mieszkanka ulicy 

Polnej wyst~puje w tym rejonie ad kilkunastu lat. Poprosita, aby rada i WOjt zabezpieczyt 
srodki finansowe na likwidacj~ tego problemu. Poprosita takze a wybudowanie w przysztym 
roku chodnika na ulicy Polnej, bo to ulica ktorq idq dzieci do dwoch naszych szkot. 
Radna Barbara Ornoch zapytat, czy juz cos wiadomo na temat budowy kurnikow w Cisiu. 

- Kierownik ZGK w Kotuniu Daniel Niedziatek poprosit W6jta a mozliwose udzielenia 
odpowiedzi na poprzednie wystqpienia. Potwierdzit on takze, ze temat znany jest juz ad 

2002 roku, kiedy to specjalista ds. kanalizacji sanitarnej przedstawit gminie operat z 
powodow wyst~powania wyziewow z kanalizacji sanitarnej. W operacie zostato wskazane, ze 
jednq z gt6wnych przyczyn wyst~powania takiego zjawiska jest brak odpowietrzen pionow 
kanalizacyjnych w budynkach, co powinno bye wykonane, aby budynek zostat oddany do 
uzytkowania. Nie ma wiedzy, czy do dnia dzisiejszego we wszystkich tych budynkach, ktore 
kiedys zostaty zgtoszone do inspekcji wybudowano takie odpowietrzenia. Bez wybudowanych 
pionow odpowietrzajqcych nie jestesmy w stanie zrobit nic. Przy kazdym urzqdzeniu, kt6re 
posiada odptyw jest tzw. syfon. Ma on za zadanie blokowac przedostawanie si~ odoru 
z kanalizacji do pomieszczen. Jezeli do tego jest pion odpowietrzajqcy si~gajqcy powyzej f 
dachu, to poprzez cisnienie wyprowadzany jest on za zewnqtrz. Jesli nie ma tej instalacji, to r 
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nagromadzeniu siEi gazow wychodz'l one przez syfony. W operacie tym wskazano taki.e, i.e 
prawie we wszystkich domach objEitych sprawdzeniem nie by to wykonanych odpowietrzen. 
NastEipnie poinformowat radn'l, i.e posiada ztoi.one przez ni'l pismo, bo zostato mu on~ 
przekazane przez Wojta. Zna ten problem, bo nie jest on nowy. Dzis ranD dostat informacjEi, 
i.e kiedys by to zjawisko, i.e ktos zrzucat scieki bezposrednio do studzienki kanalizacyjnej. 
Prawdopodobnie dzisiaj jui. tego nie ma. I'lie mamy jednak i.adnej wiadomosci, czy wskazane 

w ekspertyzie piony odpowietrzaj'lce w budynkach zostaty wybudowane. Zeby pomoc 
mieszkancom ulicy Polnej - w pierwszej kolejnosci poprosit, aby kai.dy mieszkaniec 
oswiadczyt na pismie, i.e w zakresie swojego domu wybudowat taki pion odpowietrzaj'lcy. 
Jestesmy z Wojtem po rozmowie z firm'l, ktora zajmuje siEi wdrai.aniem metody 
napowietrzania sciekow. Jednak co z tego, i.e my napowietrzymy scieki w ulicy, jei.eli odory, 
ktore gromadz'l siEi w domu w nim pozostan'l. Jesli ktos nie jest w stanie stwierdzic czy ma 
wykonany taki system odpowietrzaj'lcy, to my w zaktadzie mamy urz'ldzenie, ktore nazywa 

siEi zadymiark'l kanatow'l. Do studzienki kanalizacyjnej najblii.ej domu wktada siEi W'li. 
z dymem i w budynku, ktory ma instalacjEi odpowietrzaj'lc'l taki dym ukarze siEi nad dachem 
budynku. 

- Radna Matgorzata jachowska poprosita, aby taka komisja przeszta od domu do domu i to 
sprawdzita, 

- Kierownik ZGK poprosit radn'l MatgorzatEi jachowsk'l 0 sporz'ldzenie listy mieszkarkow 
u ktorych wystEiPuje problem, ze wskazaniem adresu domu. Wtedy komisyjnie przejdziemy 
i sprawdzimy, gdzie wykonano nalei.ycie wentylacjEi kanalizacyjn'l. 

- Mieszkanka ulicy Polnej w Kotuniu stwierdzita, i.e problem nie wystEiPuje tylko w domach. 

On wystEiPuje taki.e na ulicy. Swiei.e scieki kanalizacyjne nie wydaj'l takiego odoru, jest to 
zapach zastatych sciekow. Ta ulica ma dwa poziomy i cos siEi na niej dzieje z kanalizacj'l, bo 
smrod wydobywa siEi taki.e ze studzienek kanalizacyjnych. 

- Kierownik ZGK Daniel Niedziatek stwierdzit, i.e odpowiada na temat budynkow, bo w pismie 

zostat podniesiony ten problem. Jesli chodzi 0 kanalizacjEi zewnEitrzn'l, to ma Pani racjEi, 
pochylimy siEi nad tym tematem i poszukamy rozwi'lzania. Zastosowalismy jui wczesniej 
rozwi'lzanie, aby unikn'lc tych problemow, ale skoro jest one nieskuteczne, to musimy 

poszukac innego wyjscia. Poprosit 0 pomoc w ustaleniu, w ktorych budynkach smierdzi, 
pojdziemy i sprawdzimy. 

- WOjt wyjasnit, ie razem z Kierownikiem ZGK staraj'l siEi uzyskac jak najwiEicej wiedzy na 
temat unikania takich ktopotow z kanalizacj'l. ByliSmy nawet ostatnio na seminarium, 

gdzie nawi'lzalismy kontakt z firm'l, ktora zajmuje siEi likwidacj'l takich przypadkow. W okresie 
jesienno-zimowym postaramy siEi przeprowadzic analizEi tego co jest powodem powstawania 
odoru i na wiosnEi ewentualnie zamontowac pilotai.owo takie urz'ldzenie i obserwowac jego 

dziatanie. Koszty takiego urz'ldzenia nie S'l zbyt wielkie, wiEic bEidziemy probowac. 
jesli problem ustanie, to bEidziemy szczEisliwi, jesli nie, to bEidziemy szukac dalej rozwi'lzan ai. 
do skutku. W Kotuniu zastosowane S'l pompownie typu mokrego, to S'l urz'ldzenia sprzed 
prawie 16 lat, w chwili obecnej kanalizacjEi sanitarn'l wykonL1je siEi przy pomocy zupetnie 
innych urz'ldzen. jesli chodzi 0 pytanie radnej Barbary Ornoch, to nadal toczy siEi 
postEipowanie. Decyzja nie zostata jeszcze wydana. Gdy siEi cos zmieni bEidziemy was 0 tym 
informowac. 

-	 Soltys wsi Zeliszew Dui.y Stawomir Ceranka podziEikowat radnym i Wojtowi za wykonanie 
drogi w Zeliszewie Dui.ym w kierunku cmentarza. 
Wojt poinformowat wszystkich, i.e trzech naszych sottysow bierze udziat w konkursie "Polska 
The Times". ProszEi tam zajrzec i wspomoc zgloszonych przez mieszkancow naszych sottysow. 
SMS jest ptatny, ale chyba warto wspomoc. 

http:najblii.ej


Ad pkt. 16 
Protok6t z poprzedniej sesji zostat przyj~ty wi~kszosciq gtos6w (za-ll , wstrzymato siEi-2) w imiennym 
gtosowaniu jawnym. I 

Ad pkt. 17 
 I 

Wobec wyczerpania porzqdku posiedzenia Przewodniczqca Rady podzi~kowata wszystkim zebranym 

za obecnosc i udziat w obradach sesji. Nast~pnie zamkn~ta Obrady XIII Sesji Rady Gminy Koturi. I 
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